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نفرآباد، محله ای همجوار با حرم سیدالکریم)ع( 
که حدود 30ســال مورد بی مهری مدیریت 
شــهری قرار گرفته بود و ساکنان از وضعیت 

فرسودگی محله گلایه داشتند در حال تحول 
است؛ چراکه با پیگیری های مدیریت شهری 
در این دوره نوسازی این محله در دستور کار 
قرار گرفت و اواسط ســال گذشته عملیات 
نوسازی این محدوده که حدود 13هکتار بافت 
فرسوده را شامل می شــود، با حضور علیرضا 
زاکانی، شــهردار تهران کلید خورد. دیروز 

جعفر شربیانی، عضو هیأت رئیسه شورای شهر 
تهران، گزارشی از روند عملیات عمرانی نفرآباد 
ارائه داد و گفت که در این محله 508پلاک وجود 
دارد که 195پلاک در تملک شهرداری است 
و 5باب خانه در آن قدمتی بیش از 400ســال 
دارند. طرح نوسازی آن سال99 مصوب شد و 
با عملیاتی شدن این طرح، امید تازه ای در دل 

ساکنان جوانه زد. به گفته او در طرح بازآفرینی 
محله نفرآباد 11پــروژه خدماتی و 35پروژه 
مسکونی با محوریت معماری ایرانی پیش بینی 
و از محل اوراق مشارکت حدود 250میلیارد 
تومان اعتبار به آن اختصاص داده شده است. 
آنطور که دیروز در صحن شورا مطرح شد پروژه 
بازآفرینی نفرآباد تا پایان سال به اتمام می رسد.

اتمام بازآفرینی نفرآباد تا پایان سال
دیروز در صحن شورا گزارشی از روند عملیات نوسازی 13هکتار بافت فرسوده منطقه20 ارائه شد

زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

 داستان محله ها 
در »جشنواره رسانه ای آرمان« 

دانیال معمار، رئیس ستاد جشنواره رسانه ای»آرمان« از برگزاری 
این جشــنواره خبر داد و گفت: به یاد و نام شهید امنیت، آرمان 
علی وردی تاکنون چندین جشنواره آرمان در بخش های قرآنی، 
مداحی و بازی های یارانه ای با استقبال پرشور برگزار شد. به منظور 
شناســایی نخبگان و تاریخچه و قهرمانان محــات تهران نیز 

جشنواره رسانه ای »آرمان« در تهران شروع به کار کرد.

او افزود: »امروزه زندگی اقشار مختلف جامعه به نوعی با رسانه گره 
خورده و این موضوع روی زندگی مردم اثرگذار است. از سوی دیگر 
طی این سال ها شاهد گسترش پدیده شهروند خبرنگار هستیم 
و میکرو رســانه ها کمک زیادی کرده تا مردم خودشان صاحب 
رسانه های کوچکی شوند که میزان اثرگذاری و فراگیری آنها بعضا 

از رسانه های رسمی بیشتر است.«
معمار خاطرنشــان کرد: »مخاطب اصلی جشــنواره رسانه ای 
آرمان تمام اقشار و به ویژه دهه هشــتادی ها هستند. چرا دهه 
هشتادی ها؟ چون زیست بوم این نسل فضای مجازی است و در 
این عرصه دارای تخصص و فعالیت هستند. هرچند مخاطب این 
جشنواره عموم مردم اند و محدودیت سنی نداریم اما با 2هدف، 
بیشتر بچه های نسل دهه هشتادی را مخاطب قرار داده ایم. اول 
اینکه به عنوان رسانه این نسل را بیشتر بشناسیم و بیشتر با آنها 
در ارتباط باشیم و دوم هم می خواهیم دنیا را از دریچه این نسل 
ببینیم و براساس آن برنامه ریزی کنیم. همچنین مشارکت بیشتر 
نوجوانان و جوانان در مدیریت شــهری، دیدگاه و نظر علیرضا 
زاکانی شهردار تهران اســت و این رویکرد در تمام برنامه های 

شهرداری وجود دارد.«
دبیر اجرایی جشنواره آرمان افزود: »در این جشنواره قرار است 
مردم تهران، قصه محله خودشــان را روایت کنند. دلیلش هم 
این است که اولا می خواهیم سوژه در دسترس باشد و همچنین 
روایت ها و اتفاقات و قهرمان های زیادی در محات تهران وجود 
دارند که همچنان دســت نخورده باقی مانده و روایت نشده اند. 
اماکن و اتفاقات و تاریخ محله ها ازجمله اسامی و نام محات هم 
می توانند سوژه شرکت کنندگان در این جشنواره باشند و در قالب 

فیلم و عکس تولیدات خودشان را برای ما ارسال کنند.« 
معمــار دربــاره زمــان و جوایــز این جشــنواره هــم گفت: 
شرکت کنندگان تا 20تیرماه می توانند نســبت به ارسال آثار 
اقدام کننــد و اختتامیه و معرفی آثار برتــر در روز 1۹مردادماه 
برگزار می شود. پس از داوری به اثر برتر جایزه ۵00میلیون ریالی 
تعلق می گیرد و همچنین ۵0جایزه 10میلیون ریالی نیز در نظر 

گرفته ایم.

پشت پرده صف طولانی انتظار برای 
رسیدن اتوبوس چه بود؟

محمد سرابی| در روز های گذشته تصویری از یک صف طولانی 
اتوبوس در فضای مجازی منتشــر شده اســت. در این تصویر 
جمع بزرگی از مسافران در کنار خیابان ولیعصر منتظر رسیدن 
اتوبوس های بی آرتی هستند و صف آن قدر طولانی است که از 
ایستگاه خارج شده و در حاشیه خیابان ادامه پیدا کرده بود. انتشار 
این تصویر موجب انتقاداتی به وضعیت خدمات اتوبوس رانی شده 
بود. اما به گفته روابط عمومی شــرکت واحد اتوبوس رانی تهران 
تصویر منتشر شده در برخی از پایگاه های اطاع رسانی، متعلق 
به سال های گذشته اســت. دیروز روابط عمومی شرکت واحد 
اتوبوسرانی تهران در بیانیه ای اعام کرد: »خدمات رسانی ناوگان 
اتوبوسرانی با تمام ظرفیت و براساس برنامه زمانبندی مشخص 
مطابق با تقاضای سفر خطوط مختلف در خدمت شهروندان است 
و عوامل خطوط این شرکت به صورت میدانی و همچنین از طریق 
سیستم های هوشمند نسبت به رصد لحظه ای فعالیت خطوط 
نظارت کرده و درصورت نیــاز درخصوص اعزام اتوبوس کمکی 
اقدام می کند. تصویر منتشره مربوط به سال های گذشته است 
و باتوجه به نگاه ویژه شهردار محترم تهران و مجموعه مدیریت 
شهری، با برنامه ریزی ها و اقدامات صورت گرفته در سال جاری 
نسبت به تقویت ناوگان از طریق نوسازی و بازسازی اتوبوس ها 

اقدام می شود.«
پایتخت با مشکل کمبود اتوبوس روبه رو است. تهران به ۹هزار 
دستگاه اتوبوس نیاز دارد این در حالی است که تا 2سال پیش، 
تنها 1۸00دستگاه اتوبوس در این شهر مشغول به کار بودند و در 
حال حاضر حدود 3هزار دستگاه فعال هستند. تأمین اتوبوس 
هزینه کانی برای شهرداری تهران دارد. اتوبوس های دست دوم 
خارجی نزدیک به نو حدود 2.۵ تا 3میلیارد و اتوبوس های خارجی 
نو حدود ۸میلیارد تومان قیمت دارند. شهرداری تهران براساس 
رویکرد همکاری با تولیدکنندگان داخلی قصد خرید اتوبوس از 
سازندگان ایرانی را هم دارد که در نتیجه آن تا پایان سال1۴02 
قرار است 2هزار اتوبوس ساخت داخل به اتوبوسرانی تحویل داده 
شود. مأموریت خرید هزار دستگاه اتوبوس وارداتی نیز از سوی 

شرکت های تولیدکننده داخلی دنبال می شود.

نقل قول خبر

مدیریت شهری

خبر

رصد پروژه های توسعه محلی در منطقه 4
اعضای شورای شهر از پروژه های محلی شمال شرق تهران بازدید کردند

اعضای کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسامی 
شهر تهران در پنجمین گام از »طرح رصد2 « به 
نظارت میدانی بر پیشــرفت فیزیکی پروژه های 
توسعه محلی منطقه ۴ در سال 1۴01 و پروژه های 

در دست اقدام 1۴02 پرداختند.

حل مشکلات مردم منطقه 4 در طرح رصد
میثم مظفر، رئیس کمیته 
بودجه شــورای اسامی 
شــهر تهران، به جزئیات 
این بازدید اشــاره کرد و 
گفت: با وجــود کارهای 
ارزشمندی که شــهرداری در دوره های گذشته 
در منطقه ۴ انجام داده اســت، همچنان شــاهد 
کمبود قابل توجه در سرانه های فرهنگی، ورزشی و 
بوستان های محلی در سطح این منطقه گسترده و 

پرجمعیت هستیم.
او عبور ۴ بزرگراه اصلی شهر تهران از میانه منطقه۴ 
و همجواری 3 بزرگراه دیگر در شــمال، جنوب و 
شرق منطقه را از ویژگی های خاص و شاخصه های 
توسعه شــهری در این منطقه خواند و با اشاره به 
 وجود مراکز صنعتی و تجــاری در مجاورت بافت 
مســکونی در منطقه۴ توجه به حل مشــکات 
زیســت محیطی در محات را ضروری دانست و 
گفت: در خیابان بنی هاشــم، به دلیل همجواری 
صنف ســرامیک با بافت مســکونی و عدم وجود 
انهار مناســب برای جمع آوری آب های سطحی، 
آلودگی محیطی نامناســبی مشاهده می شد که 
در گام نخســت در طول 1200متر در این محور 
با اعتبار ۶٫۸میلیارد تومان، نهر تبدیل به کانیو و 
۹۵00مترمربع روکش آسفالت نیز انجام و منظر 

شهری این محور ساماندهی شد.
مظفــر همچنیــن از تحقــق یکــی دیگــر از 
درخواست های مردمی درخصوص پایانه های حمل 
و نقل خبر داد و بیان کرد: عملیات بازسازی پایانه 
علم و صنعت با اختصاص اعتبار ۵/۴میلیارد تومان 

و ایجاد ۸00مترمربع فضای مسقف، پهلوگاه های 
استاندارد، سکوی انتظار مسافر، سرویس بهداشتی 
و ... در سال گذشته انجام شــد و مقرر گردیده از 
محل اعتبارات پروژه های محلی پایانه اتوبوس رانی 
افق با اعتبار ۸میلیارد تومان نیز در ســال جاری 

بهسازی شود.
او همچنین از احــداث امتداد خیابــان دلاوران 
جهت اتصال به اتوبان امام علی)ع( به عنوان یکی 
از پروژه های اصلی و مهم منطقه ۴ در سال  جاری 
خبر داد و گفت: این گــذرگاه با طول 13۸0متر و 
با اعتبار 30میلیارد تومان به جهت توسعه شبکه 
معابر، کاهش بار ترافیکی و کمک به توسعه محله 

شمیران نو ایجاد خواهد شد.

پیشرفت فیزیکی 6ماهه به اندازه 5سال
احمــد صادقــی، رئیس 
کمیته شــفافیت و شهر 
هوشمند شــورای شهر 
تهران در ادامه با بیان اینکه 
نظارت بر اجرای پروژه های 
توسعه محله ای و اهمیت مدیریت شهری سبب 
شــده که در ۶ ماه به اندازه ۵سال شاهد پیشرفت 
فیزیکی پروژه ها باشیم، گفت: سال گذشته همین 
موقع وقتی از منطقه بازدیــد کردیم موضوعات 
مختلفی از ســوی اهالی محات منطقه به عنوان 
مشکات مطرح شــد که نیاز به حل شدن داشت 
و امروز می بینیم این پروژه های توســعه محله ای 
با پیشرفت خوبی همراه بوده اند؛ به  طوری که در 
۶ ماه ۵0درصد پروژه ها به سرانجام رسیده است؛ 
حال آنکه ۵0درصد دیگر طی ۵سال تکمیل شده 
بودند. این امر نمایانگر توانمندی مجموعه مدیریت 
شــهری اســت و اینکه اگر بخواهیم می توان در 
۶ ماه به اندازه ۵سال کار کرد.صادقی افزود: امروز 
ما دیدیم که بازگشــایی معابری که سالیان سال 
مسدود و محل تجمع معتادان متجاهر بودند، چه 

تأثیر شگرفی در افزایش رضایتمندی مردم دارد.

اولین محله الگو در پایتخت
مهدی هدایت، مدیرعامل سازمان نوسازی شــهر تهران هم در جلسه دیروز شورای شهر 
حضور داشــت و در جریان ارائه توضیحات درخصــوص پروژه بازآفرینــی محله نفرآباد 
منطقه20 گفت: »مداخله مدیریت شــهری در این طرح هوشمندانه بود و اگر این تکالیف 
بر زمین مانده انجام شود، محله نفرآباد به عنوان نخستین محله  الگو شناخته خواهد شد.« 
براساس گزارش های ارائه شده، به دلیل ارزش افزوده ایجاد شده با اجرای طرح بازآفرینی، 
اتباع خارجی در حال خروج از منطقه هستند. همچنین چند پروژه با مشارکت حرم مطهر 
تعریف شــده که مهم ترین آن طرح ایجاد مسیر گردشــگری و پیاده روی است که توسط 

مدیریت شهری پیگیری خواهد شد.

تسهیلگری دستگاه های متولی ضرورت دارد
در ادامه جلسه سیدمحمد ناظم رضوی، شهردار منطقه20 ضمن ابراز رضایت از روند اجرای 
نوسازی بافت فرسوده نفرآباد گفت: »سهم دستگاه های دولتی در اجرای طرح بازآفرینی نفرآباد 
۵0 درصد است و تسهیلگری دســتگاه های متولی ازجمله بانک ها می تواند سرعت عملیات 
عمرانی را افزایش دهد. عاوه بر این طرح، پیگیری موضوعات دیگری چون احداث پارکینگ در 
دستور کار شهرداری است و یکی از پارکینگ های بزرگ تهران در این منطقه به زودی ساخته 
می شود که ظرفیت خوبی برای استفاده ساکنان و همه شــهروندان )زائران( خواهد داشت. 
همچنین درخواست داریم برای رفاه بیشتر زائرانی که از راه دور برای زیارت حرم عبدالعظیم 

حسنی)ره( می آیند، زمین برای ساخت زائرسرا یا اقامتگاه اختصاص داده شود.«

صرفه جویی با رد 28درصدی سفرهای خارجی
 عبدالمطهر محمدخانی، سخنگوی شهرداری تهران هم گزارشی 
از فعالیت های کمیته ســفرهای خارجی شهرداری پایتخت ارائه 
داد و گفت: »قطعا برقراری دیپلماسی اهمیت زیادی دارد. حدود 
۹ســازمان و مجموعه بین المللی در حوزه شهری فعال هستند 
که شهرداری تهران نیز به لحاظ فعالیت های بین المللی در کنار 
این دستگاه ها حضور دارد. شــهردار تهران تنها 2سفر رسمی به 

تاجیکســتان و عراق داشته اســت. در کمیته سفرهای خارجی 
2۸درصد ســفرها رد و 2۶درصــد هم به دلیل عدم صــدور ویزا 
محقق نشده و در 13اجاس هم حضور به صورت ویدئوکنفرانس 
صورت گرفته اســت.« به گفته او عراق، اســپانیا، ترکیه، امارات، 
کره جنوبی، روسیه، تاجیکستان، هند، ژاپن، مالزی، قطر، اردن و 

آلمان مقصد سفر مدیران شهری بوده اند.

تعداد کل سفرها
31سفر از شهریور تا اسفند سال گذشته 

1.6سفر هر ماه
میانگین نفرات در سفرها

4.3نفر در سال1400
3.5نفر در سال1401

پاسخ به سؤالات خبرنگاران

مهدی چمران، رئیس 
شورای شــهر تهران 
در حاشــیه جلســه 
دیروز با حضــور در 
جمع خبرنــگاران به 
پرسش های مطرح شده 

این چنین پاسخ داد:

  ثبت نام اعضای شورای 
شهر تهران برای انتخابات 
مجلس: تا کنون نشنیده ام 
کســی بخواهــد برای 
انتخابات مجلس شورای 
اســلامی ثبت نام کند و 
تمایلی هم از سوی کسی 

مشاهده نکرده ام.

  ایمنی بازار تهران: قطعا باید در بازار تهران 
تغییراتی به ویژه در تأسیسات و نحوه استفاده 
از تأسیسات ایجاد شود تا سطح ایمنی افزایش 
یابد. در شورای دوم اقداماتی آغاز شد و امروز 
نیز دوباره پس از 20 سال باید کارهایی به ویژه 
در حوزه برق در سراها و پاساژهای بازار انجام 
شــود؛ چرا که این مکان ها در بازار به لحاظ 

ایمنی با خطرهای متعددی مواجه هستند.

  مقاوم ســازی معمــاری بازار: 
مقاوم سازی معماری بازار مشکلی 
ندارد و به راحتی قابل اجراســت؛ 
همانطور که پیش تر نیز سقف بازار 
ترمیم و ستون هایی برای مقاوم سازی 
آن گذاشته شد. بی تردید باید حرکت 
گســترده تری در این حوزه شکل 

بگیرد تا این مسائل حل وفصل شود.

  حمل ونقل محدوده بازار تهران: 
باید در سیســتم حمل ونقل بازار 
تغییراتی ایجــاد و نحوه تخلیه بار و 
بارگیری اصلاح شود. در این زمینه 
اعضای شورا، شــهرداری و پلیس 
انتقادات فراوانی دارند که نیازمند 
تغییرات گسترده در محدوده بازار 

است.

 بازدید معاون شهردار 
از روزنامه همشهری

حمیدرضــا صارمی، معاون 
شهرســازی و معمــاری 
شهرداری تهران از روزنامه 
همشهری بازدید و با مدیران 
و کارکنان ایــن مجموعه 
گفت وگو کرد. صارمی با اشاره 
به اهمیت توسعه حوزه مسکن 
در شهر تهران از آمادگی صد 
در صدی شهرداری تهران 
برای شناسایی خانه های خالی 

خبر داد.

اختلال تردد شهروندان  در میدان ولیعصر
مهدی بابایی 

رئیس کمیته ایمنی شورای شهر تهران: 
در ضلــع شــمالی میــدان ولیعصــر، 
شــهروندان برای عبــور از پیــاده رو باید 
دقایقــی را متوقــف شــوند و حرکــت 
آنــان به دلیــل حضــور دستفروشــان 
می شــود.  مواجــه  مشــکلاتی  بــا 
دستفروشــان از یــک ســو و مغازه هــا 
نیــز از ســوی دیگــر پیشــروی کــرده و 
مســیر تردد شــهروندان را ســد کرده و 
مشــکلاتی را بــرای عابران پیــاده ایجاد 
کرده اند. باوجود پیگیری اعضای شورا 
و تذکرات ارائه شــده، اقــدام مؤثری در 
این محــدوده انجام نشــده اســت. اگر 
متولیان امر توانمندی اجــرای قانون را 
ندارند، مدیران مربوطه استعفا داده و 
جای خود را به مدیران توانمند بدهند.

اساسنامه سازمان فرهنگی و هنری 
شهرداری تهران بازنگری شود

ناصر امانی
رئیس کمیته منابع انسانی و تشکیلات 
شورای شهر تهران: بازدیدی از سازمان 
فرهنگــی و هنــری داشــتم و بــا حــدود 
140نفر از پرسنل سازمان صحبت کردم 
و ســپس جلســه مفصلی با مدیرعامل  
ســازمان جناب آقای باقری داشتم.  در 
حــال حاضر ســازمان فرهنگــی و هنری 
در450نقطــه شــهر تهــران مرکــز دارد 
و هدایــت، کنتــرل و مدیریــت در ایــن 
450نقطــه به شــدت برایــش ســخت 
شده و چالش های جدی ای ایجاد کرده 
است. بازنگری اساسنامه این سازمان 
بــا توجه بــه سیاســت های کلان کشــور 

ضرورت دارد.
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تقدیر شهرداران از زاکانی برای دفاع 
از مدیریت یکپارچه شهری

نشســت معاون برنامه ریزی، توسعه 
ســرمایه انســانی و امــور شــورای 
شــهرداری تهران با خبرنــگاران در 
سالن جلسات ســاختمان شهرداری 
برگزار شد و مجید باقری به جلسه با وزیر کشور اشاره کرد 
و گفت: »شهرداران نســبت به برنامه هفتم توسعه انتقاد 
داشتند و اذعان آنها بر این بود که اگر علیرضا زاکانی شهردار 
تهران در هیأت دولت حضور نداشــت، بــه همین میزان 
اصاح نیز درخصوص مبحث مدیریت یکپارچه شــهری 
صورت نمی گرفت.« او در ادامه با اشــاره به روند انتصابات 
در شــهرداری عنوان کرد: »ارزیابی برای انتخاب و صدور 
حکم مدیران و شــهرداران هنوز آغاز نشــده و در دستور 
کار نیســت. وقتی دوره یک ســاله به اتمام برسد ارزیابی 
شاخص ها آغاز خواهد شد؛ کارنامه عملکرد 12۴ شهردار 
ناحیه صادر شده و کارنامه شــهرداران مناطق هم تا پایان 
خرداد صادر می شود.« به گفته باقری کارنامه عملکرد ۸0 
شاخص در بخش سامانه 137 و نظارت مردمی، 7شاخص 
ارزیابی عملکرد فردی و 7۵ شاخص عملکرد نگهداشت در 

معاونت ها صادر شده است.

پاسخگویی 80 درصدی به تذکرات
در ادامه این نشست شهاب الدین صابونچی، مدیرکل تدوین 
مقررات و هماهنگی امور شورا و نهادهای شهرداری تهران 
هم به فرایند پاسخ به تذکرات اعضای شورا اشاره کرد و گفت 
که از ابتدای دوره ششم شــورا ۴3۶ تذکر داده شده که به 
33۸مورد یعنی ۸0درصد پاســخ داده شده و ۶۴ مورد هم 
به صورت پاسخ تکمیلی ارسال شده است. به گفته او حدود 
۵0 مورد هنوز پاسخ داده نشــده است. چرا که برخی جنبه 
تذکر نداشته و تعدادی هم پیشنهاد بوده اند. به طورکلی در 
مدت 21 تا 22روز به تذکرات پاسخ داده می شود و به زودی 

هم از سامانه ثبت و پیگیری تذکرات رونمایی خواهد شد.

تصویر روز


